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Kunta taho  lausunto vastine
Harjavalta Kaupunginhallitus 11.03.2024 §40 

59/14.06/2024
Kaupunginhallituksella ei ole huomautettavaa lausunnolla olevaan ehdotukseen Porin seudun jätehuoltojaoston valmistelemasta 
1.6.2024 voimaan tulevasta jätetaksasta.

_

Kokemäki Kaupunginhallitus 26.2.2024 §38 Porin seudun jätehuoltojaoston valmistelema jätetaksaluonnos on Porin seudun jätehuollon hoitamiselle asetettujen
tavoitteiden mukainen ja Kokemäen kaupunki hyväksyy taksan täytäntöönpanon.

_

Merikarvia 7.3.2024 tekninen lautakunta §43 Merikarvian kunnalla ei ole huomautettavaa Porin seudun jätehuoltojaoston valmistelemasta jätetaksasta. _
Nakkila Kunnanhallitus 11.3.2024 §41 Kunnanhallitus toteaa lausuntonaan, että:  

Jätehuoltojärjestelyjen kustannukset kuntalaisille ovat lisääntyneet melkoisesti. Nakkilan kunnanhallitus arvosteli edellisessä 
lausunnossaankin marraskuussa 2023 ekomaksun nousutahtia. Biojätteen keräystä koskeva lainsäädäntö johti myös kuntalaisten 
maksutaakan kasvuun. Keräys kerran kahdessa viikossa voisi tarkoittaa vuotuista n. 250 euron menolisäystä kotitaloudelle. Jossain 
määrin kuluttajien on mahdollista pidentää sekajätteen tyhjennysväliä, mutta vaikka biojäte onkin ollut jätteen painosta iso osa, 
niin jätteen tilavuudesta ei niinkään. On hyvä, että kuluttajat voivat kuitenkin hankkia biojäteastian yhteisesti.

Biojäte kuljetetaan alueelta biokaasulaitokselle, jossa kaasun lisäksi saadaan lannoitemateriaalia. Biokaasun tuottajalle maksetaan, 
että se ottaa vastaan jätteen. Biojätteen erilliskeräyksen idea oli kierrätyksen parantaminen. Nythän jäte poltettiin ennen 
uudistusta ja se poltetaan uudistuksen jälkeenkin. Tuloksena lienee jotakuinkin sama hiilidioksidipäästö, joka on molemmissa 
tapauksissa uusiutuvalla energiantuotannolla synnytettyä. Erilliskeräys tarkoittaa kuitenkin myös erillistä autoilua eli 
ympäristövaikutukset voivat olla huonommatkin kuin ennen uudistusta. Tämän kustantavat veronmaksajat, joiden rahat olisi voinut 
käyttää johonkin jotakin hyötyä tuottavaankin tai ihan vain veronmaksajien itsensä toimesta. Kysymys ei toki suoraan koske 
lausunnon kohteena olevaa asiaa, koska alueella ei voida päättää lainsäädännöstä. Toiminnassa pitää kuitenkin mahdollisuuksien 
mukaan tähdätä mahdollisimman hyvään kustannus-hyötysuhteeseen.

Jätelaki velvoittaa kuntia järjestämään biojätteen 
erilliskeräyksen taajamissa. Yli 10 000 asukkaan taajamissa 
biojätteen erilliskeräysvelvoite laajenee kaikkiin 
asuinkiinteistöihin, kuten pientaloihin, viimeistään 
heinäkuussa 2024.

Biojäteastian pisin tyhjennysväli kesäaikana (viikot 18-40) 
on 2 viikkoa ja talviaikana (viikot 41-17) 4 viikkoa. 
Tuulettuva biojäteastia voidaan tyhjentää ympäri vuoden 4 
viikon välein. Kun biojäte erilliskerätään, sekajäteastian 
tyhjennysvälin voi pidentää 8 viikkoon tai jopa 12 viikkoon.

Biokaasulaitoksen prosessi perustuu mädätykseen 
bioreaktorissa, ei polttamiseen. 
"Laitoksen biokaasu myydään lähellä sijaitsevan 
energiayhtiön kattilalle sekä CHP-koneelle sähkön, lämmön 
sekä prosessihöyryn tuotantoon. Laitoksella syntyvä 
hygienisoitu käsittelyjäännös käytetään lannoitevalmisteena 
maataloudessa, samoin kuin lingoilta syntyvä kiinteä 
käsittelyjäännös. Lingoilta saatavaa rejektivettä kierrätetään 
prosessissa laimenteeksi raakaveden käytön 
vähentämiseksi."

Sekajäte kuljetetaan tällä hetkellä Saloon noin 200 km 
päähän Porin keskustasta. Biojäte kuljetetaan Honkajoelle 
75km päähän Porin keskustasta.

Pori tekninen lautakunta § ja 
kaupunginhallitus §

Ei lausuntoa _

Pomarkku 7.3.2024 tekninen lautakunta §16, 
Kunnanhallitus 12.3.2024 §42

Teknisellä lautakunnalla ei ole huomautettavaa jätetaksaan.
Kunnanhallitus päättää todeta lausuntonaan, että Pomarkun kunnalla ei ole huomautettavaa jätetaksasta, joka tulee voimaan 
1.6.2024. 

_

Siikainen EVO 15.2.2024 §10 ja Kunnanhallitus 
26.2.2024 §29

Siikaisten kunnalla ei ole huomautettavaa Porin seudun jätehuoltojaoston valmistelemasta
jätetaksasta.

_

Ulvila 11.3.2024 Ulvilan kaupunginhallitus 
§67

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti 
- todeta, että jätetaksan muutokset ovat seudullisen jäteyhtiön toimintaperiaatteiden rajoissa olevia, eivätkä kohtele epätasa-
arvoisesti Ulvilan kaupungin asukkaita tai Ulvilan kaupunkia 
- hyväksyä 1.6.2024 voimaantulevan Porin seudun jätetaksaluonnoksen. 

_


